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  1.  DAGSORDEN 

 

Vedtak: 

 

Sak 10 utsett til seinare møte. Dagsorden vert godkjent. 

 

 

2. GODKJENNING AV PROTOKOLL 

 

 Vedtak: 

 

Protokoll fra møtet i Arbeidsutvalet 24.08.2000 vert godkjent.  

 



 2 

Innhald protokoll: 

 

3. Prisutvikling på egg, kjøtt og kraftfôr - Brev fra SLF ....................................... 3 

4. Oppnevning av medlemmer og varamedlemmer til Omsetningsrådet .............. 3 

5. Avsetningstiltak kjøtt – Markedssituasjonen for kjøtt revidert prognose 2000 

og prognose 2001 ............................................................................................... 4 

6. Markedssituasjonen for  egg .............................................................................. 4 

7. Avsetningstiltak melk - Eksport av hvitost i 2. kvartal 2000 ............................. 5 

8. Avsetningstiltak melk - overføringskostnader ved reguleringsproduksjon 

1. halvår 2000 ..................................................................................................... 7 

9. Eksport av landbruksprodukt - Kontroll av WTO-kvotane - Orientering.......... 7 

10. Endring av instruks for arbeidsutvalget ............................................................. 8 

11. Avsetningstiltak kjøtt – Endring av retningslinjene ........................................... 8 

12. Avsetningstiltak kjøtt – Utvidelse og justering av positivliste over definerte 

reguleringsvarer for kjøtt.................................................................................. 10 

13. Avtale om overføring av arbeidsgiveransvaret til Stiftelsen 

Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker .................................................. 12 

14. Likviditetslån til prisutjevningsordningen for melk ........................................ 13 

15. Reguleringslagring av eple sesongen 2000 ...................................................... 14 

16. Tilbakeføring av midlar løyvd til omsetning av økologiske produkt .............. 15 

17. Korreksjon av eksportoppgaver for hvitost ...................................................... 15 

18. Avsetningstiltak kjøtt – Stopp av ordningen ”Førtidsslakting av storfe som 

kalv” ................................................................................................................. 19 

 



 3 

3. Prisutvikling på egg, kjøtt og kraftfôr - Brev fra SLF 

I Aftenposten den 11.09.00 ble brev av 07.09.00 fra Statens Landbruksforvaltning 

til Landbruksdepartementet, vedrørende prisutvikling på egg, kjøtt og kraftfôr 

publisert og kommentert.  

 

 

Vedtak: 

 

Arbeidsutvalget tar rapporten til orientering. 
 

 

 

4. Oppnevning av medlemmer og varamedlemmer til Omsetningsrådet 

Åtte av medlemmene og varamedlemmene i Omsetningsrådet hadde en valgperiode 

fra til 30. juni 2000. 

 

På bakgrunn av forslag fra de aktuelle organisasjoner meddeler 

Landbruksdepartementet, i et brev av 21.07.2000, at de for perioden 01.07.2000-

30.06.2004 har oppnevnt følgende medlemmer og varamedlemmer i 

Omsetningsrådet: 

 

Medlem:    Varamedlem: 
Landbruksdepartementet Ottar Befring (ny leder)  Idun Christie (gj.v.) 

Arbeids- og adm.dept. Hanne Husebø   (ny)   Helge Aske   (gj.v.) 

Forbrukerrådet Stine Wohl Sem  (ny)   Undis Scheselien (ny) 

Handels- og Servicen. 

Hovedorganisasjon Anne-Grete Ellingsen (ny)  Inger Solberg     (ny) 

Norges Bondelag Kirsten Indgjerd Værdal (gj.v.) Per Aas    (gj.v.) 

Tine Norske Meierier Jostein Frøyland  (gj.v.)  Henrik J. Lunde (gj.v.) 

Norsk Kjøttsamvirke Torbjørn Skjerve  (gj.v.)  Harald Mork    (gj.v.) 

A. L. Gartnerhallen Knut Djønne      (ny)   Knut Henriksen  (ny) 

 

I samme brev utnevner Landbruksdepartementet Tore Chr. Malterud til nestleder av 

Omsetningsrådet i perioden fram til 30.06.2002. 

 

Det er representanten for Arbeids- og administrasjonsdepartementet som er medlem 

i Arbeidsutvalget, slik at det for tiden ikke er nestleder i Arbeidsutvalget. Saken er 

tatt opp muntlig med departementet. 

 

 

Vedtak: 

 

Oppnevnelsen av nye medlemmer og varamedlemmer i Omsetningsrådet tas til 

orientering. 
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5. Avsetningstiltak kjøtt – Markedssituasjonen for kjøtt revidert prognose 

2000 og prognose 2001 

I møte den 24.08.00 ble det vedtatt at Arbeidsutvalget ønsket en oppdatering av 

markedssituasjonen med utgangspunkt i september-prognosen.  En ønsket blant 

annet å ha et grunnlag for en vurdering av utsiktene for 2001. 

 

I notat via mail av 14.09.00 fra Norsk Kjøtt gis det en orientering om 

markedssituasjonen med utgangspunkt i prognose fra september og prognose for 

2001. 

 

Prognosen for 2000 er justert i forhold til juni-prognosen og viser et samlet 

overskudd på 4.100 tonn kjøtt istedenfor 4.400 tonn. 

 

Prognosen for 2001 viser et markedsoverskudd på 400 tonn, med et lite overskudd 

for svin og en liten underbalanse for storfe. 

 

For begge prognosene er det en antatt MUL-import på storfe på 2.400 tonn, samt 

1084 tonn gjennom WTO-kvoten.  For sau/lam er det en WTO-kvote på 206 tonn, 

samt at en Islandsimport i 2000 på 400 tonn, men denne importen regner en med 

blir 600 tonn i 2001.  For svin er det en WTO-kvote for import på 1.381 tonn. 

 

 

Vedtak: 

 

Arbeidsutvalget tar saken til orientering. 

 

 

 

6. Markedssituasjonen for  egg 

I pressen har det vært flere oppslag om markedssituasjonen i fjørfesektoren.  I et av 

disse blir det blitt slått stort opp at det etter en lang periode med markedsoverskudd 

på egg har oppstått et underskudd og med behov for import. Situasjonen har blitt 

framstilt som en indikasjon på at markedsreguleringen ikke fungerer.  På bakgrunn 

av dette har vi bedt Prior Norge komme med en redegjørelse om hva som er den 

faktiske situasjonen, og bedt de fokusere på årsakene til endringen. 

 

Markedsoversikten fra Prior viser at i største delen av perioden har vært overskudd 

av egg i markedet. Det har vært et underskudd i markedet i 3 perioder hittil i år, noe 

som har ført til en import på 69 tonn.  Dette har sammenheng med naturlige 

sesongmessige variasjoner i etterspørslen. Denne importen utgjør 0,14% av 

forventet engrossalg.  I 1999 var det en import av skallegg på 351 tonn.  I henhold 

til WTO-avtalen, og til  avtale med EU, er det en importkvote på 1.585 tonn for år 

2000.  De mengder som hittil er importert er ubetydelige både i forhold til 

engrossalg og importkvote.  
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Den siste oversikten (juni) fra prognoseutvalget for egg og fjørfekjøtt  viser at det 

forventes en endring i salgsproduksjon på +1,2%, og et uendret engrossalget i 

forhold til foregående år.  I forhold til opprinnelige prognoser (fra okt 99) er 

salgsproduksjonen justert ned fra 3,6%, mens prognosen for salget er redusert ned 

fra +1,2%, eller med 618 tonn..  Prior Norge sin redegjørelse stemmer godt overens 

med utviklingen som framkommer fra prognoseutvalget.  

 

Reduksjonen i holdbarhet på 2 uker  som ble innført fra 2. mai i år har redusert 

muligheten til å utjevne tilførslene over tid, og har også ført til en engangsreduksjon 

av markedet på ca. 1.500 tonn.  

 

Det er overkapasitet i eggproduksjonen. Det er derfor viktig at det vises 

tilbakeholdenhet m.h.p innsett.  Reduksjonen av engrospris på kr 1,00 pr. kg. 2. mai 

og på kr. 0,60 pr. kg. fra 28.8. har så langt ikke ført til nevneverdig reduksjon av 

tilførselen.  Arbeidsutvalget har tidligere godkjent førtidsslakting på inntil  2.000 

tonn for i år, og Prior Norge forventer at det tas ut ca. 1.800 tonn.  

 

Prior Norge vil i framtiden legge vekt på å fordele eksportkvotene bedre gjennom 

hele året for å ha bedre fleksibilitet og mulighet til å møte temporære svingninger i 

markedet. Når mesteparten av eksportkvoten ble tatt ut i 1. halvår i år, har dette 

sammenheng med at det tar noe tid før de andre reguleringstiltakene (pris og 

førtidsslakting) vil gil gi utslag i markedet.  Eksport av pulver var det eneste 

virkemiddelet på daværende tidspunkt som kunne gi umiddelbar virkning.  De vil 

også legge vekt på å få kontroll med overkapasiteten i produksjonen. 

 

I regi av Omsetningsrådets sekretariat er det avholdt 2 møter hittil i år med 

representanter fra Prior Norge og Fjørfebransjens Landsforbund for å drøfte 

markedssituasjonen i hele fjørfesektoren.  Disse møtene har vært svært nyttige for å 

forklare tiltak som er satt i verk, og gi informasjon om planer for å forbedre 

situasjonen.  Neste fellesmøte vil finne sted 26.9.  Det er planer om å avholde flere 

slike møter i tiden framover. 

 

 

Vedtak: 

 

Arbeidsutvalget tar oversikten om markedssituasjonen i eggmarkedet til orientering. 

 

 

 

7. Avsetningstiltak melk - Eksport av hvitost i 2. kvartal 2000 

Med brev av 1.8.2000 oversender TINE Norske Meierier oppgave over eksport av 

hvitost for 2. kvartal 2000.  
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Av oppgaven går det fram at det i perioden har blitt eksportert i alt 1.178 tonn 

hvitost til et samlet pristap på kr 32.722.306.  I oppgaven er det lagt til grunn en 

industripris på kr 43,73 etter fratrekk på rabatt på 70 øre pr. kg. Hvilken pris som 

skal legges til grunn for eksporten blir behandlet i annen sak i møtet.  Med 

forbehold om dette, blir det i saksframstillingen nedenfor lagt netto noteringsprisen 

i PU på kr 42,21 til grunn.  Ut fra dette er gjennomsnittlig pristap på kr. 24,47 pr. 

kg.  I prognosene var det lagt inn 1.121 tonn og et gjennomsnittlig pristap på 28 kr 

pr. kg.  Tabellen nedenfor viser en oppstilling over oppgave og prognoser for 2. 

kvartal i år, samt tilsvarende periode forrige år. 

 

 
Kvantum 

Industri Oppnådd Pris Refusjons Ref.beløp, inkl 

 Pris Pris diff Beløp renter og frakt 

 Tonn kr/kg kr/kg kr/kg 1 000 kr 1 000 kr 

Reg.eksp. 2. kv 00 1 178 42,21 17,74 24,47 28 836 30 930 

Prognose  2. kv  00 1 121 43,73 15,73 28,00  31 410 

Reg.eksp.  2. kv 99 1 127 42,21 18,63 23,58 26 558 26 685 
 

Tabellen viser at det har vært en eksport i 2. kvartal er på samme nivå som 

tilsvarende periode i fjor og i henhold til prognose. 

  

Norske Meierier ber om dekning av hele pristapet som er oppstått.   I tillegg til 

pristapet er det beregnet en samlet rentegodtgjørelse på kr 197.218 ut fra en  

rentesatsen på 6,7%, samt en godtgjørelse på kr 1.897.232 for kostnader knyttet til 

transport og forsikring for de frakter hvor slik kostnader påløp.  

 

I brev av 12.9.2000 krever TINE Norske Meierier refusjon av kr 356.616 for ekstra 

kostnader i forbindelse med reguleringseksport til Japan.  Dette er ekstra for 

kontroll av partiet i tillegg til kostnader ved forsendelse som framgår av oppgaven i 

brevet av 1.8.2000.  Markedsregulator kan etter pkt 2 i art V i retningslinjene kreve 

få dekket etter regning kostnader til merking, emballasje, merking, veiing, 

spedisjon, etc.   

 

Samlet utgjør oppgaven etter dette  kr 30.930.023. 

 

Oppgaven er attestert av statsautorisert revisor.  SLF sendte 28.8.2000 brev til 

TINE Norske Meierier om mer forpliktende revisorerklæringer.  Dette vil bli lagt til 

grunn for revisorerklæringene som blir gitt fra september. 

 

 

Vedtak: 

 

Med hjemmel  i Retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak i 

melkesektoren, art. V og XII, godkjennes kvantum i oppgaven for 2. kvartal 2000 

over leveringer av hvitost til eksport. Basert på en innenlands industripris på 

kr 42,21 utgjør oppgaven totalt kr. 30.930.023.  Beløpet føres som bevilget av 

midler fra omsetningsavgiften på melk.  



 7 

 

8. Avsetningstiltak melk - overføringskostnader ved reguleringsproduksjon 

1. halvår 2000 

Artikkel III i retningslinjene for markedsregulering i melkesektoren hjemler at 

markedsregulator skal kunne få dekning av overføringskostnader ved regulering.  

 

Med brev av 25.8.2000 oversender TINE Norske Meierier oppgaver over kostnader 

ved overføringstransport til regulering for 1. halvår 2000.  De nye bestemmelsene 

om dekning av transportkostnader som ble vedtatt 24.8.2000 vil bli lagt til grunn for 

oppgavene f.o.m. 2. halvår i år.  

 

Kostnadsfordelingen for 1. halvår 2000 og 1999 framgår av tabellen nedenfor  

 

Mnd.   2000 1999 

Januar 2 196 911 2 427 228 

Februar 2 225 524 2 145 627 

Mars 1 977 236 2 543 730 

April 2 408 205 3 100 890 

Mai 2 465 599 2 832 333 

Juni 2 506 097 2 545 132 

1. halvår 13 779 572 15 594 940 

 

I forhold til 1. halvår 1999, har overføringskostnadene i 2000 blitt redusert med 1,8 

mill. kr, eller 11,6%.  Prognosen for 1. halvår 2000 var på 15 mill kroner. Årsaken 

til reduksjonen er mindre reguleringsbehov, noe som skyldes en bedret 

markedsbalanse i første halvår. 

 

Oppgaven er attestert av statsautorisert revisor.  SLF sendte 28.8.2000 brev til 

TINE Norske Meierier om mer forpliktende revisorerklæringer. Dette vil bli lagt til 

grunn for revisorerklæringene som blir gitt fra september. 

 

 

Vedtak: 

 

Med hjemmel i ”Nærmere bestemmelser for dekning av transportkostnader ved 

reguleringsproduksjon av meieriprodukter” godtgjøres TINE Norske Meierier 

kr 13.779.572 for overføringskostnader ved reguleringsproduksjon for 1. halvår 

2000. Beløpet føres som bevilget av midler fra omsetningsavgiften på melk. 

 

 

 

9. Eksport av landbruksprodukt - Kontroll av WTO-kvotane - Orientering 

Etter WTO-avtalen har Norge forplikta seg til å redusere eksportsubsidiane med 36 

% og dei subsidierte eksportkvanta med 21 % i forhold til basisperioden 1986-90. 
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Omsetningsrådet og Statens Kornforretning fekk i brev av 28.2.1995 frå 

Landbruksdepartementet i oppdrag å overvake eksporten i forhold til kvotane for 

storfe, sau, fjørfe, egg, grønnsaker, frukt og honning. I samsvar med dette vart det 

frå Omsetningsrådet sitt sekretariat etablert rapporteringsrutiner overfor Tine 

Norske Meierier, Norske Eggsentraler og Norsk Kjøtt.  

 

Arbeidsutvalet vart orientert om dette i møte 26.4.1995. Omtale er også teke inn i 

årsmeldinga for 1995. 

 

Opplegget inneber at Norske Eggsentraler og Norsk Kjøtt kvar månad innan den 15. 

rapporterer om eksport og subsidiebeløp for foregåande månad, tilsvarande tal for 

året så langt og prognose for resten av året. Prognosen skal etter avtalane fornyast 

minst annankvar månad. Sekretariatet i Omsetningsrådet har stilt saman hovudtala 

og sendt desse til Statens Kornforretning, som har rapportert tilbake totaltal 

inkludert eksport under ordninga for eksportrestitusjon for kjøt (XRK). Tala for 

mjølkesektoren har blitt overvaka av Omsetningsrådet sitt sekretariat. 

 

WTO-avtalen gir kvotar for kvart år, men ga også høve til i åra 1996-99 å utnytte 

eventuelle ubrukte kvotar frå tidlegare år. Det var også høve til å overskride dette 

med eit mindre prosentvis påslag, så lenge det totale kvantumet i perioden ikkje 

overstig kvotane. I år er årskvoten bindande, med fråtrekk for eventuelle 

overskridingar frå tidlegare år. 

 

Vedlagde tabellar syner situasjonen ved utgangen av 1999 og pr. i dag for 2000. 

 

Det er ikkje avklart kva kvotar som vil gjelde for 2001. 

 

 

Vedtak: 

 

Arbeidsutvalet tek orienteringa til etterretning. 

 

 

 

10. Endring av instruks for arbeidsutvalget 

Statens landbruksforvaltning trakk sin innstilling. Saken blir fremmet til neste møte. 

 

 

 

11. Avsetningstiltak kjøtt – Endring av retningslinjene  

I brev av 12.09.00 fra Norsk Kjøtt søker de om å endre retningslinjene for 

frysefradraget på storfekjøtt fra 15 % til 25 % i ”Retningslinjer for bevilgninger til 

reguleringstiltak innenfor kjøttsektoren” pkt. IV. 
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Norsk Kjøtt begrunner søknaden med at eksportkvoten har satt begrensninger 

vedrørende reguleringseksport av storfekjøtt. For inneværende år er kvoten for 

storfekjøtt tilnærmet fylt opp, og det vil være ca. 1.500 – 2.000 tonn storfekjøtt på 

reguleringslager ved utgangen av året. Dette er minst 1.000 tonn mer enn det som er 

ønskelig.   

 

I følge Norsk Kjøtt er det høye kostnader forbundet med å foredle frossen vare av 

storfekjøtt (nedskjæring, foredling og pakking), samt at det setter noen begrensinger 

vedrørende anvendelse av kjøttet.  I tillegg er det viktig at det er jevn rullering av 

reguleringslageret ut fra holdbarhetsgrunner.    

 

I sommer hvor det ble skrevet mye i media om at det var for lite kjøtt i markedet,  

var det lite frossen vare som gikk ut av reguleringslager, kun 300 tonn storfekjøtt i 

perioden 01.05.00-31.08.00. Dette, samt at hele kjøttbransjens utvikling har gått 

mot et ferskvare konsept, viser at det er vanskelig å få omsatt frossent storfekjøtt på 

det norske markedet. 

 

Et frysefradrag på 15 % for storfekjøtt utgjør ca. 4,00 kr pr. kg på dagens 

engrosprisnivå, som i følge Norsk Kjøtt ikke er tilstrekkelig til å få omsatt frossent 

storfekjøtt når en betrakter dette opp mot merkostnadene og anvendelses-

begrensningene som er knyttet til frossen vare. 

 

Tar en utgangspunkt i dagens engrosprisnivå vil et frysefradrag på 25 % utgjøre  

ca. 6 - 7 kr pr. kg storfekjøtt. Norsk Kjøtt opplyser om at det ikke er behov for å 

endre frysefradraget på gris og sau/lam. 

 

Kjøttbransjens Landsforbund støtter forslaget om å endre retningslinjene for 

frysefradraget på storfekjøtt fra 15 % til 25 % i ”Retningslinjer for bevilgninger til 

reguleringstiltak innenfor kjøttsektoren” pkt. IV. 

 

De fleste av regelverkene som Omsetningsrådet har vedtatt, har karakter av 

forskrift.  Det vil si at den kretsen som blir berørt av regelverket er ubestemt.  Selv 

om retningslinjene i første rekke er rettet mot markedsregulator omfatter de 

forsyningsplikt, og de avleder regelverk, for eksempel for purkeslakting, som 

gjelder mange interessenter 

 

Når regelverket i realiteten er forskrift, bør det også hete forskrift.  Forskrifter skal 

alltid kunngjøres i Norsk Lovtidende.  Dette er ikke blitt gjort for Omsetningsrådets 

retningslinjer så langt.  Statens landbruksforvaltning vil også legge disse 

regelverkene tilgjengelige på Internett. 

 

Statens landbruksforvaltning vil i løpet av høsten gå igjennom dette, og vurdere 

hvilke endringer som bør gjøres.  

 

Forskriften må hjemles i lov.  Hjemmel for Omsetningsrådets forskrifter vil være 

Omsetningslovens § 11, første avsnitt, der det står at ”pengane vert styrd av rådet”. 
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Vedtak: 

 

Med hjemmel i Omsetningslovens § 11, første ledd, foreslår Arbeidsutvalget for 

Omsetningsrådet at øvre grense i ”Retningslinjer for bevilgninger til 

reguleringstiltak innenfor kjøttsektoren” pkt. IV blir endret til: 

 

”Ved leveringer innenlands av fryselagret reguleringsvare (jfr. pkt. I) godtgjøres de 

frysefradrag som Norsk Kjøtt til enhver tid fastsetter ut fra markedssituasjonen, dog 

ikke utover 15 % av avregningspris ved uttak av alt kjøtt unntatt storfekjøtt. For 

storfekjøtt skal frysefradraget ikke overstige 25 % av avregningspris ved uttak.  

Anvendelse av frysefradrag høyere enn 15 %, og høyere enn 25 % for storfekjøtt, 

forutsettes forhåndsgodkjent fra Omsetningsrådets arbeidsutvalg”. 

 

Reglene blir kalt ”Forskrift for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor 

kjøttsektoren” og hjemlet i Omsetningslovens § 11, første ledd. 

 

 

 

12. Avsetningstiltak kjøtt – Utvidelse og justering av positivliste over 

definerte reguleringsvarer for kjøtt 

I brev av 13.09.00 fra Norsk Kjøtt søker de om utvidelse av ”liste for definisjon av 

reguleringsvare i kjøttsektoren” (positivliste) til også å gjelde økologisk sau, lam og 

mellomlam.   

 

Dette er en sak som har vært diskutert med Norsk Kjøtt gjennom lengre tid. Norsk 

Kjøtt ønsker å få definert økologisk sau, lam og mellomlam som reguleringsvare, 

fordi slaktesesongen for sau og lam er konsentrert. Dette gjør det vanskelig å være 

leveringsdyktig av økologisk fårekjøtt gjennom hele året, mens det er overskudd i 

slaktesesongen. I tillegg er det et stadig økende fokus på ha økologiske produkter i 

det norske markedet. 

 

Videre søker Norsk Kjøtt i brev av 13.09.00 om at mellomkalv som reguleringsvare 

erstattes med kalv over 90 kg klasse O- eller bedre.  Denne søknaden er en følge av 

at begrepet mellomkalv ikke brukes lenger ved klassifisering av kalv, men at en nå 

klassifiserer etter ulike vektintervall eks. 90-140 kg, over 140 kg.  

 

 

Vedtak: 

 

Med hjemmel i ”Retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor 

kjøttsektoren” gjør Arbeidsutvalget følgende vedtak: 
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LISTE FOR DEFINISJON AV REGULERINGSVARE I KJØTTSEKTOREN 

 

Fastsatt av Arbeidsutvalget 25. september 2000, med hjemmel i  

”Retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor kjøttsektoren”. 

 

A. Helt slakt 

 

DYRESLAG KLASSE FETTGRUPPE 

Ung okse, kvige og kastrat P (ikke P-) og bedre 1,1+,2-,2,2+,3-,3 og 3+ 

Ung ku P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Ku P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Kalv over 90 kg O- og bedre 1,1+,2-,2,2+,3-,3 og 3+ 

Lam P (ikke P-) og bedre 1,1+,2-,2,2+,3-,3 og 3+ 

Økologisk lam P (ikke P-) og bedre 1,1+,2-,2,2+,3-,3 og 3+ 

Mellomlam / ung sau  P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Økologisk mellomlam 

/ung sau 

P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Sau P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Økologisk sau P (ikke P-) og bedre 1 og høyere 

Gris U og bedre Kjøttprosent 50 og høyere 

Purke P (ikke P-) og bedre Alle 

 

 

B. Biprodukter 

 

VARESLAG 

Lammelever 

 

 

C. Skåret vare 

 

VARESLAG 

Storfekjøttsortering 14 %, Storfekjøttsortering 21 %, Kalvekjøttsortering 8 %. 

Skinke m/ben, Svinenakke m/ben, Svinebog m/ben, Svinekam m/ben, Sideflesk 

m/ben, Svin mellompart m/ben, Svinekjøttsortering 23 % (kun fra første 

skjærenivå). 

Fårelår m/ben, Fårekjøttsortering 25 %, Benfritt fårekjøtt, Lammelår m/ben,  

Lam bog m/ben, Lam sadel m/ben. 

Værkjøttsortering 25 %, Geitkjøttsortering 10 %. 
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13. Avtale om overføring av arbeidsgiveransvaret til Stiftelsen 

Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker 

Saken ble utsatt i Arbeidsutvalgsmøte den 24.08.00, fordi Arbeidsutvalget ønsket at 

avtalen var kontrollert juridisk. 

 

I Omsetningsrådets møte den 14.06.00 ble det gjort følgende vedtak:  

”På bakgrunn av at Omsetningsrådets sekretariat legges ned fra 01.07.2000 og 

Omsetningsrådets vedtak som foreslår for avtalepartene i årets jordbruksoppgjør at 

OFG omorganiseres som en stiftelse, foreslår Arbeidsutvalget følgende for 

Omsetningsrådet:  

 

Vedtekter for Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker, fastsatt av 

Omsetningsrådet 01.12.92 oppheves.  

 

Avtale mellom A.L. Gartnerhallen og Omsetningsrådet av 14.12.92 om overtakelse 

av arbeidsgiveransvaret for Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker erstattes 

av en ny avtale mellom Omsetningsrådet og Stiftelsen Opplysningskontoret for frukt 

og grønnsaker.” 

 

Landbruksdepartementet sier i brev av 08.08.00 at de ikke har noen merknader til 

dette vedtaket og godkjenner med dette at Opplysningskontoret for frukt og 

grønnsaker etableres som en stiftelse.   

 

Dette innebærer at det må inngås en ny avtale om arbeidsgiveransvaret mellom 

Omsetningsrådet og Stiftelsen Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker.  

 

Statens landbruksforvaltning har kontrollert avtalen juridisk.  Det er ikke foretatt 

noen endringer i den avtalen som ble fremlagt i møte den 24.08.00.  

 

Avtaleutkastet innebærer at alt administrativt arbeid, også arbeidsgiveransvar som 

Omsetningsrådet overtok fra Gartnerhallen i 1992, nå overføres videre til Stiftelsen 

Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker når avtalen undertegnes. 

 

 

Vedtak: 

 

På bakgrunn av at Omsetningsrådets vedtak av 20.03.00 og 14.06.00 og 

Landbruksdepartementets brev av 08.08.00 foreslår Arbeidsutvalget følgende avtale 

for Omsetningsrådet: 
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AVTALE 

 

mellom 

 

Stiftelsen Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker og Omsetningsrådet 

om overtakelse av det juridiske og økonomiske ansvaret  

herunder arbeidsgiveransvaret for  

Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker 

 

 

1. Under henvisning til Omsetningsrådets vedtak i møtet 14.06.00 (sak 7) 

overtar styret i Stiftelsen Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker det 

juridiske og økonomiske ansvaret fra 01.07.00 for Opplysningskontoret for 

frukt og grønnsaker.  Gjenpart av Omsetningsrådets vedtak følger vedlagt.  

 

2. Partene er enige om at de som pr. 01.07.00 er ansatte i stillinger i 

Opplysningskontoret for frukt og grønnsaker skal ha ansettelse samme sted 

fra 01.07.00 på samme betingelser med hensyn til lønn og arbeidsvilkår for 

øvrig. 

 

3. Avtale av 14.12.92 mellom A.L Gartnerhallen og Omsetningsrådet om 

overtakelse av arbeidsgiveransvaret for Opplysningskontoret for frukt og 

grønnsaker opphører når denne avtale trer i kraft. 

 

 

Oslo, ……………2000 

 

 

 

 

Stiftelsen Opplysningskontoret     Omsetningsrådet 

for frukt og grønnsaker   

 

 

 

14. Likviditetslån til prisutjevningsordningen for melk 

Prisutjevningsordningen for melk (PU) vil få et likviditetsproblem ved avregning 

for resten av 2. halvår 2000.  Dette skyldes at regnskapstallene har vært svært 

forskjellige  fra prognosene for melkeanvendelse.  Det er fastsatt nye avgifter med 

virkning f.o.m. 1.10.2000 for å bedre likviditeten.   

 

I fondet for omsetningsavgift på melk er det, etter á-konto utbetaling for september, 

10 mill. kroner på konto. Det er i september behov for 7,8 mill. kroner til 

prisutjevningen. Ut fra prognoser for markedsreguleringen for resten av året vil det 

være tilstrekkelig penger i fondet for å dekke opp det midlertidige underskuddet i 
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PU.  Lånet avregnes månedlig, og vil bli renteberegnet som driftskredittlånene i 

markedsreguleringen, for tiden med 7,5%.  Det forutsettes at lånet vil være 

tilbakebetalt innen 31.12.2000.  For melkeprodusentene vil et kortsiktig lån i fondet 

for omsetningsavgift på melk vil være både det billigste, og praktisk enkleste å få 

etablert, for å avhjelpe de midlertidige likviditetsproblemene i PU. 

 

 

Vedtak: 

 

Arbeidsutvalget godkjenner at det blir gitt et kortsiktig lån på 7,8 mill. kroner til 

prisutjevningsordningen for melk i 2. halvår 2000.  Lånet utbetales fra fondet for 

omsetningsavgiften på melk, avregnes månedlig, og skal ha de samme betingelser 

som driftskredittlån fra Omsetningsrådet. 

 

 

 

15. Reguleringslagring av eple sesongen 2000 

Omsetningsrådet vedtok i møte 29.05.2000 forskrift om tilskudd til 

reguleringslagring av epler av avlingen i år 2000. I brev av 07.09.2000 kjem 

Grøntprodusentenes Samarbeidsråd (GPS) med forslag om opplegg for 

reguleringslagring hausten 2000. 

 

Mengd eple som er foreslått for år 2000 er 3000 tonn, mot 2000 tonn eple i 1999. 

Sortane som er foreslått reguleringslagra er Gravenstein, Lobo, Åkerø, K. 

Schneider, Summerred og Aroma. 

 

Tabellen nedanfor viser ein oversikt over total omsetning, ramme for 

reguleringslagring og mengd eple regulert til fabrikk dei siste tre åra. Tala er gitt i 

tonn. 

 

 Tot. omsetning Ramme for reguleringslagring Regulert til fabrikk 

1997 8769 3 500   496 

1998 8698 3 000 1585 

1999 6665 2 000       0 

 

Epleavlinga er for sesongen 2000 prognosert til 8 960 tonn. Dette er om lag 1000 

tonn meir enn det blir selt i ein norsk sesong fram til 01.12. 

 

GPS har gjeve tilsagn om at det kan takast ut inntil 500 tonn eple klasse I til fabrikk 

fram til 10.10.2000. 

 

 

Vedtak: 

 

Med heimel i forskrift om tilskudd til reguleringslagring av epler av avlingen i år  
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2000 gjer Arbeidsutvalet følgjande vedtak: 

 

For eple av avlinga i år 2000 blir det iverksett reguleringslagring som omfattar 

inntil 3000 tonn av sortane Gravenstein, Lobo, Åkerø, K. Schneider, Summerred og 

Aroma. 

 

 

 

16. Tilbakeføring av midlar løyvd til omsetning av økologiske produkt 

Ordninga med prosjekttilskott vart avvikla ved jordbruksoppgjeret i 1998. Ved 

prosjekt som er avslutta utan at alle dei løyvde midlane er disponert, skal 

restbeløpet tilbakeførast til post 70.11 og disponerast som ein del av reserven på 

denne posten. 

 

Arbeidsutvalet vedtok i møte den 26.06.2000 å tilbakeføre ubrukte midlar frå 5 

avslutta prosjekt. Til saman utgjorde dette eit beløp på 155 181 kroner.  

 

I tillegg til desse avslutta Pro-Øko i 1999 prosjekt nr 30158 med 6 709 kroner av 

tidlegare løyvde midlar som udisponert. 6 709 kroner blir difor no tilbakeført til 

post 70.11. 

 

 

Vedtak: 

 

Med heimel i retningslinjer for tilskudd til omsetningsfremmende tiltak for 

økologiske produkter og nisjeprodukter blir kr 6 709 av midlane som er løyvde til 

prosjekt nr 30158 tilbakeført til post 70.11. 

 

 

 

17. Korreksjon av eksportoppgaver for hvitost  

Synnøve Finden ASA skriver i brev til Omsetningsrådet av 7.2.2000 og 

13.4.2000 blant annet at prisene for modnede oster i industrimarkedet ligger 

langt under de prisene som benyttes i prisutjevningsordningen og 

eksportoppgavene. Her diskuteres alle kvaliteter innen hele gruppen av 

modnet hvitost. I forbindelse med denne diskusjonen har det blitt fokusert 

på de prisene som benyttes i oppgavene for reguleringseksport av hvitost. 

Statens landbruksforvaltning har hatt møte om saken; 08.08.2000 med 

Synnøve Finden og 09.08.2000 med Tine Norske Meierier. 
 

I ”Retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor meierisektoren” 

heter det i art. V, pkt 1: 

”Ved eksport av reguleringsprodukter beregnes godtgjørelse etter 

følgende regler: 
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1. Det eksporttap som godtgjøres er forskjellen mellom varens verdi 

på avsendelsesdagen, priset til industrimarkedet (jfr. 

prisutjevnings-ordningen for melk) fratrukket ikke påløpte 

kostnader og kostnader som dekkes på annen måte, og den 

salgsverdi som er oppnådd overfor kjøper.” 

 

I forbindelse med den første oppgaven over eksport av hvitost som ble behandlet 

etter innføringen av den nye markedsordningen for melk, i møte i 20.3.98, var det 

en diskusjon mellom sekretariatet og TINE Norske Meierier om hvilken pris som 

skulle brukes. TINE Norske Meierier mente at det var prisen som er fastsatt i 

jordbruksavtalen som burde legges til grunn. I innstillingen framgår det at ”I 

beregningen av pristap skal det legges til grunn gjeldende pris til industrimarkedet i 

samme periode, og ikke jordbruksavtalens målpriser.”  

 

Etter etableringen av markedsordningen for melk har det vært følgende priser i kr. 

pr. kg. ost knyttet til prisgruppen modnede oster til industrimarkedet: 

 

Periode 

Industripris i 

eksportoppgavene  
Priser i PU 

Diff 

Målpris              

i jordbr. 

avtalen 
Pris 

før 

rabatt 

Rabatt 

Pris 

etter 

rabatt 

Notering

spris 

Rabatt/

ukuran

s 

Netto 

noterings

pris 

2. halvår 97 44,43 0,70 43,73   1) -0,14 43,87 

1. halvår 98 44,43 0,70 43,73 43,73 2,19 41,54 2,19 43,87 

2. halvår 98 44,43 0,70 43,73 44,43 2,22 42,21 1,52 44,43 

1. halvår 99 44,43 0,70 43,73 44,43 2,22 42,21 1,52 44,43 

2. halvår 99 44,43 0,70 43,73 44,43 2,22 42,21 1,52 44,43 

1. halvår 00 44,43 0,70 43,73 44,43 2,22 42,21 1,52 44,43 
1)  I 2. halvår 1997 benyttes målprisen i jordbruksavtalen 

 

I alle eksportoppgavene etter 1997 benyttes TINE Norske Meierier sin 

listepris til industri, fratrukket en besparelse på opp til kr.0,70 pr. kg. ved 

bestilling av store kvanta (logistikkrabatt). Et møte hos TINE Norske 

Meierier i mars i år viste at det i år 2000 kun var benyttet disse prisene på 

de fakturaer som ble kontrollert. I PU har det imidlertid siden 1998 blitt 

trukket fra kr. 2,22 (2,19) for rabatt/ukurans.  

 

En har vurdert hvilken pris som det utfra retningslinjene er riktig å benytte. 

Ved reguleringseksport skal markedsregulator få kompensert tapet som er 

beregnet som differansen mellom oppnådd pris ved eksport og alternativ 

pris ved salg til industrimarkedet. I art V i retningslinjene refereres det til 

prisutjevningen når det gjelder prisen til industrimarkedet. I praksis har det 

vært meningen å bruke samme pris for salg til innenlands industri som 

prisutjevningen legger til grunn. 
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Årsaken til at denne likevel ikke er blitt benyttet, har bakgrunn i at det i 

første rapporteringsperiode (2. halvår 1997) ikke eksisterte noen industripris 

i PU. I stedet ble det i PU benyttet jordbruksavtalens målpris for gruppen, 

kr 43,87 pr. kg.  Industriprisen i PU ble etablert f.o.m. 1. halvår 1998, og 

var forskjellig fra den som ble benyttet i eksportoppgaven p.g.a. større 

rabatter.  Når eksportoppgavene i perioden f.o.m. 1. halvår 1998 fortsatte å 

benytte seg av logistikkrabatt og ikke rabatten som ble brukt i PU, så er 

dette en overseelse av endringene i PU.  

 

TINE Norske Meierier kommenterer i sitt brev av 28.8.2000 ikke Synnøve 

Finden ASA sine påstander om rabatter og priser i markedet utover den 

dokumentasjonen de har framlagt. Denne dokumentasjonen viser at for 

standard/A-kvalitet så korresponderer prisen på representantvaren i gruppen 

med prisen som er benyttet i eksportoppgavene.  

 

Overkompensasjonen har medført at melkeprodusentene i en periode har betalt for 

mye omsetningsavgift, noe som vil bli kompensert i forbindelse med framtidig 

avgiftsfastsettelse.  

 

Det må etter dette være riktig å foreta en korreksjon av tidligere godkjente 

oppgaver.  Spørsmålet er hvor mye som skal kompenseres og for hvor lang tid det 

skal korrigeres. 

 

I følge Synnøve Finden ASA er de reelle prisene for salg av ost til industrimarkedet 

ennå lavere enn også det nivået en har operert med i PU. SLF har så langt ikke 

foretatt bokettersyn hos TINE Norske Meierier for å få fullt innsyn i om dette er 

riktig. En har vurdert det som rimelig å foreta korreksjonen i fortid til et nivå som 

samsvarer med prisnivået i PU. I framtiden må imidlertid prisovervåkingen overfor 

markedsregulator styrkes, slik at slike forhold eventuelt kan bli avdekket. Dette vil 

være nødvendig både i forhold til PU, markedsreguleringen og i forhold til 

jordbruksavtaleinstituttet. 

 

Tabellen nedenfor viser en oversikt over kvantum og beløp for samtlige oppgaver 

som er godkjent.  Ved beregning av rente på korrigert beløp er det benyttet de 

satsene Arbeidsutvalget har bestemt for de aktuelle periodene. 
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Mengde, 

kg 

Diff 

kr/kg. 

Korrigert 

beløp. 

kr. 

Rente 
TOTALT, 

kr. 
Korrigert 

beløp, kr 

Refusert beløp 

i oppg., kr 

3. Kv 97    2 815 486  -0,14 -394 168                  -68 093 
- 1 147 -756 470 

4. Kv 97    1 801 078  -0,14 -252 151 -40 911 

1. Kv 98    2 154 396  2,19    4 718 127  715 976 
10 622 

 10 034 868  
2. Kv 98    1 836 544  2,19    4 022 032  568 112 

3. Kv 98    2 150 919      

4. Kv 98    2 934 645      

1. Kv 99    2 218 424  1.52    3 372 004  311 067 
 15 259 

 12 710 060  
2. Kv 99    1 126 670  1.52    1 712 538  127 156 

3. Kv 99    1 934 986  1.52    2 941 179  165 441 8 454 

4. Kv 99    2 566 006  1.52    3 900 329  146 262 10 369 

1. Kv 00       513 425  1.52       780 406  14 633 2 178  797 217  

 

SLF mener det er riktig å korrigere tilbake til det tidspunktet det ble etablert en 

egen industripris i PU, m.a.o. 1. halvår 1998.  I 3.-og 4. kvartal 1998 dekket TINE 

Norske Meierier deler av tapet selv.  Summen av oppnådd pris i markedet og det 

som ble dekket av omsetningsavgiften var i gjennomsnitt på kr. 39,77 pr. kg. for 3. 

kvartal, og kr. 38,44 pr. kg for 4. kvartal.  Dette er lavere enn netto noteringspris i 

PU, slik at det er ikke aktuelt å korrigere for denne perioden.   

 

Etter dette utgjør den samlede korreksjonen for perioden 1.1.98 – 31.3.00 til 

sammen kr. 23.542.146.  SLF vil informere departementet om tilbakeføringen av 

midler, da dette påvirker rapporteringen om eksportsubsidier som er gitt for 1998 

og for 1999. 

 

Synnøve Finden ASA tar i henvendelsen også opp spørsmålet om revisjonen av 

oppgavene fra markedsregulator. Dette vil bli gjennomgått av SLF for alle 

markedsregulatorer, i løpet av høsten.  Som et første skritt har TINE Norske 

Meierier i brev 28.8.2000 fått beskjed om at revisor i framtidige oppgaver positivt 

skal bekrefte at den begrensede revisjonen ikke har avdekket feil eller mangler, og 

at revisjonen tyder på at materialet ikke inneholder vesentlige feil. Vi forutsetter at 

TINE Norske Meierier informerer revisor om dette, og at disse endringene kan 

gjennomføres straks. 

 

Forslag om endringer av retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak i 

melkesektoren som presiserer hvilken pris som skal benyttes, samt oppdatering i 

forhold til endringene i PU som gjelder pr. 1.7.2000, vil bli behandlet i neste møte i 

AU. 

 

Saken har etter anmodning fra Synnøve Finden ASA blitt gitt en foreløpig 

behandling i Tilsynsutvalget i deres møte 1.9.2000.  
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Helge Aske fremmet følgende forslag som falt mot Askes stemme: 

 

”Siden saken dreier seg om et stort beløp, og Arbeidsutvalgets oppfølging av 

retningslinjer som Rådet har gitt, foreslås at saken fremmes for Rådet med 

Arbeidsutvalgets tilråding.” 

 

 

Vedtak: 

 

Med hjemmel i art V i retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor 

meierisektoren korrigeres oppgavene for 1998, 1999 og for 1. kvartal 2000 over 

leveringer av hvitost til eksport, og kr. 23.542.146 godskrives fondet for 

omsetningsavgiften på melk.  

 

 

 

18. Avsetningstiltak kjøtt – Stopp av ordningen ”Førtidsslakting av storfe som 

kalv” 

Viser til brev fra Norsk Kjøtt av 20.09.00, vedrørende forslag om at 

Arbeidsutvalget vedtar opphøring av ordningen med ”Førtidsslakting av storfe som 

kalv” fra 02.10.00. 

 

Formålet med ordningen var å redusere tilførselen av storfekjøtt i 2001 og 2002.  

Ordningen skulle vare frem til 31.12.00.  Den siste prognosen fra Norsk Kjøtt (se 

sak 5) viser at det vil bli underdekning på storfekjøtt i 2001.  Dette innebærer at 

behov for å redusere tilførselen av storfekjøtt er nådd og i den bakgrunn ønsker 

Norsk Kjøtt at ordningen med ”Førtidsslakting av storfe som kalv” som ble vedtatt 

av Arbeidsutvalget 29.05.00 opphører. 

 

Kjøttbransjens Landsforbund er orientert om saken via mail fra Norsk Kjøtt 

20.09.00 og Statens landbruksforvaltning har ikke mottatt kommentarer fra 

Kjøttbransjens Landsforbund. 

 

 

Vedtak: 

 

Med hjemmel i ”Retningslinjer for bevilgninger til reguleringstiltak innenfor 

kjøttsektoren” gjør Arbeidsutvalget følgende vedtak: 

 

Ordningen med ”Førtidsslakting av storfe som kalv” som ble vedtatt av 

Arbeidsutvalget 29.05.00 opphører fra og med 02.10.00. Kalv som innmeldes etter 

denne dato tilkommer ikke tilskudd til slakting av kalv under 50 kg. 

 

 

Møtet var slutt kl. 1300. 


